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Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 11.september 2017 

Deltagere: Ejvind S., Jørgen T., Henrik, Niels Chr.,  Erik K., Hans, Jørn, Arne og Kim. 

Afbud: , Lars(sup),  

1. Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 29. maj 2017 blev godkendt og underskrevet. 

2. Information fra formand, vandpasser og kasserer 

 
Information fra formand: 

2.1. Formanden og kasseren har været på kursus i lækage søgning hos Leif Koch. 

Information fra vandpasser: 

2.2.  

Problemer med Amonium og Nitrit:  

2.2.1.  Vi har forlænget udsugningsrøret i filteret  

2.2.2.  Vi har sat indblæsningsmotor i den fjerne ende så der bliver mere cirkulation. 

2.2.3.  Vi har lagt et ekstra lag sand i filteret, så vi få længere reaktonstid før vandet er nede. 

2.2.4.  Vi har sat produktionen ned(lukket ventilen lidt i), således at der nu max leveres 13-14 m3 i 

timen. 

2.2.5.  Resultat vi fik en ren analyse i juli måned, så nu venter vi spændt på næste analyse i december.  

2.2.6. Vi har tømt og gennemgået rentvandstankene. Den store udenfor var ok, bortset fra, at der var 

et rør fra reaktionstanken, som vi ikke har brugt gennem nogle år, og nu slet ikke kan bruge, så 

det skulle ud. Et eksterns diamantboringsfirma kom og skar et hul på 30cmØ og vups var røret 

uden. Forinden havde Grøn været der og gravet op til begge ender, som nu henligger til kontrol 

af, at den reparation som Murer Svend T har lavet er tæt, som forventet. Men for en 

sikkerhedsskyld venter vi et par uger og ser.  

2.2.7.  I tank 1 (den gamle i huset) fandt vi masser af fine rødder. Indføringen fra tank 2 på 160mmØ 

sad skævt. Den var blevet trykket udenfor og skævheden medførte, at indgangen ikke længere 

var helt tæt. Der kom ikke vand ud, men der kom rødder ind.  

2.2.8.  Nyt gravearbejde fra Grøn fandt røret, som vi så skar over og lod mureren støbe det fast inde i 

tanken. Vi overvejer p.t. om der skal skabes yderligere beskyttelse udenfor. 

2.2.9.  De to udstøbninger betød, at i stedet for som annonceret kun at købe vand onsdag fra 0800 til 

hen på eftermiddagen, måtte forlænge indkøbet til mandag og mandag morgen havde Viby 

mega problemer, som medførte at der ikke var vand hos os, trykket kom ned under én bar. Og 

da alle forbrugerne skulle i bad på samme tidpunkt, var der ikke vand alle steder til stor 

frustration for familien Danmark, som jeg regner med, at vand er en selvfølge. En halv times tid 

kom trykket tilbage og da Viby havde haft besøg af Dahlgaard og fandt og reparede fejlen, var 

den i løbet af formiddagen fint tryk på igen. 

2.2.10. Vi har repareret gulvet i de to boringshuse, hvor gennemføringen var fyldt ud med skum, er de 

nu støbt op og lukket med en blød fuge. Samtidig er røret fra boringen blevet malet og vi venter 

på at tømreren fordobler isoleringen til 50mm i borinng 3 og så har vi opfyldt kommunens 

anbefalinger, idet vi har købt og fået monteret et par el-radiatorer, som sidder én i hvert hus og 

sørger for varme, når det er nødvendigt. 

2.2.11. Tiden er også gået med opdatering af vores kort over forsyningsledningerne, idet Thvilum har 

været hos os to gange og målt ind, de sektionsventiler, som vi har skabt og rettet lidt op på 

nogle stophaner, som vi har fundet siden 2012 hvor sidste store opdatering fandt sted. 
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2.2.12. Så har vi fundet en løsning på kommunens krav om at sende vand ud til forbrugerne selvom en 

sky af eet eller andet forhindrer os i at bruge luften omkring vandværket.  

Løsningen indebærer at vi lukker af for iltning, filter og tank 2 og bruger tank 1 som buffer, d.v.s. 

at råvandet skal ledes direkte fra boring til tank 1. Udluftningen af tank 1 sker inde i vandværket. 

Og der tages ikke højde for, hvordan man kommer fra hjem til vandværk for at stille om, men 

det kommer til at koste ca 40.000 hvis vi taber vores klage til nævnet.  

I har fået tilsendt mit svar til nævnet, som forinden var oppe og vende på kommunen, uden at 

det gav anledning til bemærkninger. 

2.2.13. Grøn har gravet de to brønde på Assendløsevej og Bueager op og erstattet dem med to blå 

hatte, så vi umiddelbart kan lukke ventilerne fra vejen (Henrik). 

2.2.14. Niras inviterer til webinar omkring udfordringerne med despheny-chloridazon, som  Arne vil 

deltage i. mere herom senere. 

2.2.15. Erik og Arne var på kursus hos Leif Koch omkring sporing af leaks i vores vandforsyningsanlæg. 

Vores nuværende to værktøjer skulle være nok til vores brug, selvom den nye udgave af 

håndlytteren var meget lettere at bruge, så koster den dog ca 7.000 kr. Deres nye lytter/logger 

som vi i givet fald skulle købe 10 stk af samt en radiomodtager til samlet 40.000 kr. Vores 

nuværende tab betyder dels at vi skal betale grøn afgift af alt over 10%, dels at vi produserer og 

ikke sælger 5.000 m3 eller mere om året, så en forbedring af forsyningsledningsnettet vil betyde 

en mindre udgift, min. På strøm på 0,7kwh pr. m3 eller ca 5.000 kr. pr. år, hertil kommer slid på 

pumper m.v., så regner vi med de 9,5kr. /m3 bliver det jo til 50.000 kr. /år. 

2.2.16. Arne var i Gadstrup og se hvad de havde fået for 2,5mio.kr. på Lærkevej. Det viste sig, at de 70% 

var brugt på Lærkevej til ny styring, nye pumper, nyt filter og nyt iltningsanlæg, medens resten 

var brugt på det andet anlæg på Dyssegårdsvej så de nu begge fremtræder nye og klar til 

produktion, når de får gravet en boring mere på Lærkevej, har de 2 boringer for hvert værk og 

dermed mulighed for at fusionere med Gadstrup By og Ramsømagle, uden yderligere 

investeringer. 

2.2.17. Formanden for vandrådet, Anne-Marie Kristensen, Jyllinge er død og Henrik fra Gadstrup vil som 

næstformand indtræde til næste årsmøde. 

2.2.18. Arne har præsenteret GEF for vores regning for udbedring af vandforsyningen på Søster 

Svenstrup Byvej 27. (Grøn kr. 7.156,25 og Kurt Jensen kr. 6.981,25). Efter råd fra Danske 

Vandværker er der ikke meget at komme efter. Jordejeren har jo haft en anden entreprenør inde over, 
efter hans eget uheldige forsøg sidste sommer. 

2.3.  Information fra kasserer: 

2.3.1.  Balance er ok, som budget. 

2.3.2.  Omposteringer 

2.3.3.  Indestående i bank skal evt. overføres til Nykredit. Overvejes til næste møde. 

2.3.4.  Overskud ca. 676.000 kr.p.t. før efterårets omkostninger. 

2.3.5.  Persondataforordningen. Erik og Niels Chr. Erik deltager i møde og Niels Chr. og Arne 

kigger på det efterfølgende. 
 

3. Beslutning om plan/ændring af plan: 

3.1. Nye mulige forbrugere. Amagerhuse 11 undersøges. 

Evt. nødforbindelse til Viby(Søren) ved Grønningen og Vestergade. Arne diskuterer med Søren. 

Arne igangsætter arbejder når aftale er på plads. Forslag vedtaget 

3.2. Trykmålere på nettet ? Oplæg fra driftsansvarlig. Forslag Ikke vedtaget. 

3.3. Hvert område: 2 timers lukning for 2 mand om natten. Arne sender kalender forslag kl. 02.00 

lørdag morgen. Eller søndag morgen kl.02.00 via Doodle. 

3.4. Godkendelse af beredskabsplan (på hjemmesiden)  
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3.4.1. Roskilde Kommune’s overordnede plan (2013). Findes i ledelsesmappen. Godkendt. 

3.4.2. detailplan for Dåstrup Vandværk (2017). Godkendt, dog mangler dato for udgivelse. 

Arne gennemgik detailplan for DVV. 

Kun Erik og Arne udtaler sig i en kristisk situation.  
  

4. Eventuelt 

 
4.1.  Næste bestyrelsesmøde den 27. november 2017 kl.19.30. 

4.2. Pejling. Ingen kontrol endnu, først i 2018. 

4.3. Julefrokost hos Bodils landkøkken den 2. december. Ca. kl. 17.30. Invitation kommer fra 

udvalget. Men sæt kryds i kalenderen allerede nu. 

 

 

Referent:  Kim Møller Nielsen 


